## **Hong Kong Fire Services Department**

## Written Examination for Registration as Fire Service Installation Contractors Class 3 香港消防處

## 第三級消防裝置承辦商註冊考試

Answer <u>ALL</u> questions 全部 作答。

Each question carries 10 marks 每題各佔十分。

1. (A) List ten basic workshop equipment and tools which are required for the registration of a class 3 fire service installation contractor.

試列出註冊成爲第三級消防裝置承辦商必須具備的十種基本工場裝備和工具。

(B) What information should be stated in the label of portable fire extinguisher after maintenance?

爲手提滅火筒進行保養後,應在標籤上列明哪些資料?

2. (A) Name five types of fire extinguishers which require the hydraulic test.

試舉出五類需要進行水壓測試的滅火筒。

(B) How often do these fire extinguishers require the hydraulic test?

必須每隔多久時間爲這些滅火筒進行水壓測試?

(C) State three methods used for cleaning the internal corrosion of a fire extinguisher.

試述三種淸洗滅火筒內部銹蝕的方法。

3. Describe the maintenance of the stored-pressure type dry powder fire extinguisher.

試詳述儲壓式乾粉滅火筒的保養程序。

4. (A) Name five types of portable hand-operated fire extinguishers used in Hong Kong.

試舉出五類在本港使用的人手操作手提滅火筒。

(B) Describe the use and the maintenance of the fire blanket.

試詳述滅火氈的用途和保養程序。

5. In accordance with Fire Protection Notice No. 11, state the use(s) of carbon dioxide (CO<sub>2</sub>) gas extinguishers and dry powder extinguishers.

試根據《防火通告第十一號》,說明二氧化碳氣體滅火筒和乾粉式滅火筒的用途。

6. (A) In accordance with the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, state the definition of the following terms :

試根據《消防(裝置承辦商)規例》,說明下列名詞的定義:

- (i) portable equipment 手提設備
- (ii) workshop 工場

(B) State the circumstances under which a registered fire service installation contractor in class 3 should not permit any work in connection with fire service installation and equipment to be done on his/her behalf and the circumstances under which the contractor may permit so.

在甚麼情況下,第三級註冊消防裝置承辦商不可以准許他人代其進行與消防裝置 及設備有關的任何工程?在甚麼情況下他可以這樣做?

7. (A) What should be stated in a certificate (FS 251) issued under Regulation 9 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations?

根據《消防裝置承辦商)規例》第9條發出的證明書(FS 251)上應列明哪些資料?

(B) In accordance with Regulation 3A of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, who should be the PERSONS authorized to sign a certificate issued under Regulation 9 of the Fire Service (Installations and Equipment) Regulations?

根據《消防(裝置承辦商)規例》第 3A 條, *哪些人*獲授權簽署根據《消防(裝置及設備)規例》第 9 條發出的證明書?

8. In accordance with the Fire Service (Installation and Equipment) Regulations,

根據《消防(裝置及設備)規例》,

(A) when should a registered contractor issue a certificate?

註冊承辦商應在甚麼時候簽發證明書?

(B) to whom should this certificate be issued and copied?

證明書及副本應簽發和分送給甚麼人?

(C) what particulars should be stated in the certificate?

證明書上應列明哪些資料?

9. In accordance with Regulation 8 of the Fire Service (Installations Contractors) Regulations, under what circumstances will the Director of Fire Services remove the name of a registered contractor from the register?

根據《消防裝置承辦商)規例》第8條,消防處處長在甚麼情況下可從紀錄冊中删除註冊消防裝置承辦商的名稱?

10. (A) In accordance with Regulation 4 of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, state the minimum qualification for registration in class 3.

試根據《消防(裝置承辦商)規例》第4條,列明第三級註冊承辦商的最低註冊資格。

(B) In accordance with Regulation 4C of the Fire Service (Installation Contractors) Regulations, state the relevant procedure regarding the change of address of any workshop used by a registered contractor.

根據《消防(裝置承辦商)規例》第 4C條,註冊消防裝置承辦商如要更改所使用的任何工場的地址,應按甚麼程序辦理?

END OF TEST

全卷完